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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din Finanţe ameninţă cu proteste, cer oprirea eliminării posturilor vacante 
Biroul Executiv al Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Finanţe solicită renunţarea la proiectul de hotărâre 
privind reducerea posturilor vacante la nivelul Ministerului Finanţelor Publice şi unităţilor subordonate, 
ameninţînd cu acţiuni de protest. 
Sindicaliştii invocă, într-un comunicat, faptul că în Parlamentul României, la Camera Deputaţilor, există un proiect 
de lege pentru modificarea structurii organizatorice a Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală, iar reducerea 
posturilor vacante înaintea adoptării acestei legi ar produce perturbări majore ale activităţii de colectare a 
veniturilor la bugetul statului. Ministerul Finanţelor Publice nu s-a pronunţat încă cu privire la textul proiectului de 
lege privind reorganizarea ANAF, în consecinţă nu s-a făcut nicio analiză serioasă referitoare la efectele acestei 
măsuri şi în privinţa posturilor necesare pentru buna funcţionare a instituţiei. 
Biroul Executiv al Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Finanţe condamnă amatorismul cu care Ministerul 
Finanţelor Publice îşi tratează proprii angajaţi. 
Sindicaliştii mai spun că acordul pe care conducerea Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Finanţe l-a făcut cu 
ministrul finanţelor publice, Eugen Teodorovici, nu a vizat nicidecum reorganizarea sistemului şi reducerea de 
posturi. Acest acord presupunea: analiza necesarului de personal la nivel naţional, analiza plecărilor naturale din 
sistem (pensionare, migrări ale personalului, etc), îmbunătăţirea sistemului informatic (în prezent sunt necesare 
45 de minute pentru a finaliza o lucrare cu actualele calculatoare şi softuri), precum şi alocarea fondurilor pentru 
achiziţionarea mijloacelor materiale necesare desfăşurării activităţii curente. 
„Pe cale de consecinţă, Biroul Executiv a hotărât demararea procedurilor pentru declanşarea acţiunilor de protest 
la nivel naţional, cu consecinţe grave în următoarea perioadă. 
Salariaţii fiscului din România nu doresc să afecteze activităţile desfăşurate cu ocazia centenarului, însă un astfel 
de tratament din partea conducerii Ministerului Finanţelor Publice îi obligă să demareze de urgenţă acţiuni de 
protest la nivel naţional, care pot degenera în greve spontane, necontrolabile de către organizaţia noastră”, 
încheie comunicatul. 
Un proiect de act normativ pus în dezbatere publică de Ministerul Finanţelor anunţa, la jumătatea lunii, reducerea 
a circa 4.000 de posturi din 21 de ministere şi din Agenţia Naţională de Administrare Fiscală. Ministerul Finanţelor, 
Eugen Teodorovici, a explicat că nu vor fi concediaţi, urmând să dispară doar posturile blocate, şi a spus că 
proiectul a fost discutat cu sindicatele şi că nu vor fi probleme. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Război TOTAL - Guvernul României va fi executat SILIT de sindicaliștii din învățământ 
Sindicaliștii din învățământ (FSLI) anunță că vor demara procedurile pentru executare silită în vederea 
recuperarării banilor câștigați în instanță, deoarece drepturile salariale nu au fost incluse în proiectul de OUG 
privind rectificarea bugetară. FSLI spune că Guvernul și-a încălcat promisiunea, conform Mediafax. 
„Vor începe executările silite, pentru recuperarea banilor câștigați în instanță și neincluși de Guvern în rectificarea 
bugetară. Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ constată faptul că în Proiectul de OUG privind rectificarea 
bugetară, nu au fost incluse sumele pentru plata sentințelor judecătorești, așa cum prevede legea. Această 
atitudine față de colegii noștri care au sentințe judecătorești din anii trecuți și care nu sunt puse în executare va 
crea o stare justificată de profundă nemulțumire, iar Guvernul României trebuie să se aștepte, în perioada 
următoare, la demararea procedurilor pentru executarea silită a acestor sentințe judecătorești” arată FSLI printr-
un comunicat de presă. 
Potrivit sursei citate, Guvernul României are obligația de a asigura fondurile necesare pentru plata tranșei 
drepturilor salariale aferente anului 2018 și cele restante de anul trecut, drepturi stabilite prin sentințele 
judecătorești. 
„Aceste sume ar fi trebuit să fie cuprinse în Legea bugetului de stat pentru anul 2018, lucru care nu s-a întâmplat. 
Guvernanții au promis că aceste restanțe salariale legale vor fi acordate la rectificarea bugetară din luna 
noiembrie a.c. Constatăm însă că această promisiune este încălcată, ceea ce crează nemulțumiri în rândul 
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membrilor noștri. Același proiect de act normativ prevede că bugetul Ministerului Educației Naționale urmează să 
fie redus cu 198 milioane lei, bani proveniți din capitolul: proiecte cu finanțare din fonduri europene, lucru de 
neînțeles dacă ne gândim la neajunsurile sistemului de învățământ românesc și la faptul că multe dintre unitățile 
de învățământ au nevoie de dotări”, se mai arată în comunicat. 
Federația Sindicatelor Libere din Învățământ atenționează Guvernul României că, în perioada următoare, vor fi 
demarate procedurile pentru executarea silită a acestor sentințe judecătorești, în vedera recuperării drepturilor 
câștigate în instanță. 
“În cadrul ședinței de Dialog social de la nivelul Ministerului Finanțelor Publice, dar și în cadrul ședinței Plenului 
Consiliului Economic și Social de astăzi, am solicitat MFP să facă efortul de a rezolva această problemă, avertizând 
că, în caz contrar, se vor demara procedurile pentru executarea silită a acestor sentințe judecătorești. Singurul 
lucru acceptat de către Ministerul Finanțelor Publice este acela de a fi trecut un articol în OUG conform căruia: 
Până la sfârșitul anului 2018, din fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, prin HG, pot fi alocate sume 
prevăzute în titluri executorii având ca obiect acordarea unor drepturi salariale. Argumentul invocat de MFP 
potrivit căruia acești bani nu pot fi cuprinși în ordonața de rectificare, deoarece ar duce la depășirea deficitului 
bugetar, nu este acceptat, pe bună dreptate, de către membrii noștri de sindicat“, a declarat președintele FSLI, 
Simion Hancescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 Patronate construcţii: Va fi recesiune, cerem un salariu minim în construcţii de 500 de euro 
Reprezentanţii Federației Patronatelor Societăților din Construcții (FPSC) au avertizat, joi, că actuala criză din 
domeniul construcţiilor ar putea împinge economia în recesiune şi cer Guvernului subvenţii şi facilităţi fiscale 
pentru a putea mări salariile muncitorilor din construcţii şi a opri exodul angajaţilor în străinătate, precum şi un 
salariu minim în construcţii de 500 de euro, la o impozitare totală de 20%, redusă de la circa 45% în prezent. 
În primele nouă luni, volumul lucrărilor de construcţii, ca serie brută, a scăzut cu 4,1% faţă de aceeaşi perioadă a 
anului trecut, potrivit datelor publicate de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Economia României este încă pe trend ascendent, dar sectorul construcţiilor se confruntă cu o criză din cauza 
lipsei muncitorilor, a avertizat preşedintele FPSC, Valentin Petrescu, în cadrul unei conferinţe de presă. 
„Din toate datele pe care le avem, constatăm că va fi o recesiune. În România, construcţiile sunt în regres, deşi 
avem creştere economică pe ansamblu. Am fost lăsaţi de izbelişte. E necesar să fie o politică coerentă la nivel 
guvernamental. Problema muncitorilor este acută, lipsesc jumătate din ei. Ne întrebăm cu cine vom putea 
construi în viitor?”, a spus Petrescu. 
Acesta a subliniat că firmele de construcţii au înantat Guvernului o serie de soluţii, care, dacă nu vor fi 
implementate, vor accentua criza actuală. 
„Am solicitat creşterea salariului minim în construcţii la 500 euro, la o impozitare redusă la 20%. Totodată, cerem 
ajustarea preţului contractelor, modificarea prevederilor legate de angajaţii străini, (...) modificarea regulilor 
privind recepţie a lucrărilor publice (...)”, a spus Petrescu. 
Vicepreşedintele FPSC, Cristian Erbaşu, consideră că această creştere a salariului minim va reduce numărul 
constructorilor incorecţi, care îşi plătesc angajaţii la negru. 
„Peste 70% dintre muncitorii din construcţii au salariul minim. Facilităţile fiscale vor fi echilibrate cu creşterea 
salariului minim. Foarte mulţi din cei care sunt constuctori nu sunt în realitate constructori, practică dumping. 
Aceştia nu au limită în ceea ce priveşte calitatea. Vrem să însănătoşim o breaslă”, a spus Erbaşu. 
Erbaşu a atras atenţia că firmele de construcţii au atras atenţia încă de anul trecut asupra problemele existente, 
probleme care s-au acentuat, iar trendul continuă. 
„Maximul crizei va veni în 2020, când vor începe lucrări majore în infrastructură. Capacitatea din constructii e 
dată de personal. Vrem să readucem tinerii în construcţii. (...) Toţi îşi vor copiii în IT, la birou, nu în construcţii, 
unde solicitarea fizică e mare”, a spus Erbaşu. 
La nivel naţional, lipsesc circa 400.000 de muncitori, a atras atenţia vicepreşedintele FPSC, Sorin Greu. 
„Avem circa 300.000 de muncitori la nivel naţional, în construcţii. Ar fi nevoie de minimum 700.000. Căutăm 
lucrători peste tot, inclusiv în şcolile din provincie, oferim şi cursuri gratuite. (...) Există o fluctuaţie mare de 
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personal, am ajuns să licităm pentru forţa de muncă. Sunt cazuri de firme care câştiga azi contracte, iar a doua zi 
rămân fără muncitori, pleacă aproape toţi în Vest”, a spus Greu. 
Greu consideră că aducerea de lucrători din străinătate poate fi o soluţie, dar logistică este foarte dificilă. 
„Există o logistică foarte dificilă în a aduce muncitori din străinătate. Multe firme au întârzieri în contractele 
derulate. Avem nevoie de sprijinul Guvernului, de subvenţii, pentru a creşte salariile în construcţii, de a readuce 
muncitorii români plecaţi peste hotare”, a spus Greu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis REFUZĂ orice modificare în Guvern până la 1 decembrie. Preşedintele amână numirea noilor miniştri 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, joi, că nu va lua o decizie în ceea ce priveşte cea de-a doua remaniere 
guvernamentală, privind portofoliile de la Transporturi şi Dezvoltare, decât după sărbătorile Centenarului şi data 
de 1 Decembrie. 
"PSD este la al treilea guvern în nici doi ani, au fost schimbate enorm de multe persoane pe poziţiile de ministru, i-
am numărat, nu o să vă vină să credeţi, sunt 70 de politicieni care au fost sau sunt acum miniştri în aceste 
guverne. 
Aşa nu se poate guverna, e imposibil să schimbi miniştri toată ziua bună ziua, de asta se ocupă PSD. Cum să ne 
imaginăm că poate să funcţioneze un guvern cu două remanieri într-o săptămână? 
Eu nu sunt de acord să contribui la o astfel de guvernare care seamănă cu un carusel. În acest sens, ca să fie 
lămurită chestiunea în această săptămână, nu va mai exista nicio schimbare de miniştri, iar această chestiune care 
mi-a fost propusă azi va fi luată în analiză cel mai devreme după sărbătorile Centenarului şi zilei de 1 decembrie. 
Până atunci nu se va întâmpla nimic. După 1 decembrie putem să discutăm dacă va fi cazul. Până atunci nu vom 
schimba miniştri", a anunţat preşedintele Klaus Iohannis. 
Întrebat de un posibilă sesizare la Curtea Constituţională pe un conflict declanşat de refuzul de a semna decretele 
de eliberare din funcţie, şeful statului a precizat : "Nu ştiu ce conflict vor dumnealor să invoce, dar eu i-aş invita, în 
loc să continue acest carusel, să şi guverneze. 
Asta cu suspendarea între timp devine aşa un loc comun. Nu mi-a fost şi nu îmi e teamă de aşa ceva şi nici de CCR. 
Absolut toate acţiunile mele se încadrează în cadrul constituţional. Că nu le convine asta e altceva, dar nicio 
acţiune de-a mea nu se încadrează în afara Constituţiei". 
Lucian Şova şi-a înregistrat, joi, la ora 10.48, demisia din funcţia de ministru al Transporturilor la cabinetul 
premierului, au precizat pentru MEDIAFAX surse guvernamentale. 
Demersul lui Şova a venit ca urmare a deciziei PSD de a-l remania, mandatul său urmând să fie preluat de Mircea 
Drăghici. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la finalul şedinţei CEx al PSD de miercuri, că o va propune pe Lia Olguţa 
Vasilescu la Ministerul Dezvoltării şi pe Mircea Drăghici la Ministerul Transporturilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vicepreşedinte al Comisiei Europene: Situaţia justiţiei din România afectează investiţiile şi dezvoltarea 
economică 
Problemele care afectează principiile statului de drept în România, Polonia şi Ungaria au impact negativ asupra 
investiţiilor şi dezvoltării economice, afirmă Jyrki Katainen, vicepreşedinte al Comisiei Europene şi comisar UE 
pentru Locuri de muncă, Investiţii, Creştere economică şi Concurenţă. 
"Cine investeşte, să spunem, 100 de milioane de euro într-o activitate de producţie vrea să ştie de ce drepturi 
beneficiază dacă se întâmplă ceva", a declarat Jyrki Katainen. 
Evoluţiile din ţări precum Polonia, Ungaria şi România sunt o "otravă" pentru climatul de investiţii, a atras atenţia 
oficialul european, citat de agenţiile de presă APA şi DPA şi de site-ul de ştiri TT.com. 
Uniunea Europeană a criticat dur Ungaria şi Polonia pentru reforme adoptate în domeniul justiţiei. În cazul 
României, Comisia Europeană a avertizat recent, în raportul elaborat în cadrul Mecanismului de Cooperare şi 
Verificare (MCV), că adoptarea legilor justiţiei şi presiunile asupra independenţei sistemului judiciar, în special 
asupra DNA, au generat dubii privind ireversibilitatea progreselor înregistrate în ultimii ani. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Verhofstadt spune că a convenit cu Tăriceanu „implementarea completă și necondiționată a recomandărilor 
Comisiei de la Veneția” 
Liderul grupului ALDE din Parlamentul European, Guy Verhofstadt, oferă detalii, într-o postare pe contul său de 
Facebook, cu privire la întâlnirea avută cu președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu. Verhofstadt susține 
că a „convenit” cu liderul ALDE România să fie implementate, în integralitate și fără condiționări, recomandările 
formulate de Comisia de la Veneția. 
„Ieri, am avut o întâlnire cu domnul Tăriceanu în Bucureși. Am convenit că singura cale pentru garantarea 
statului de drept în România este implementarea completă și necondiționată a tuturor recomandărilor Comisiei 
de la Veneția. Aceasta înseamnă că toate cele trei părți aflate în discuție - reforma sistemului judiciar, a Codului 
penal și a Codului de procedură penală - trebuie să fie pe deplin în linie cu toate recomandările Comisiei de la 
Veneția și că, prin urmare, după adaptarea și aprobarea în Guvernul României și în Parlament, o a doua 
consultare a Comisiei de la Veneția este necesară”, scrie Guy Verhofstadt, pe contul său de Facebook. 
De asemenea, politicianul european precizează pentru ALDE UE, „este indispensabilă” unda verde finală a 
Comisiei de la Veneția. 
Miercuri, liderul grupului ALDE din Parlamentul European a răspuns, printr-o scrisoare, criticilor formulate de 
preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, după votul din PE asupra rezoluţiei privind statul de drept din 
ţara noastră, avertizând că România se află „la o răscruce” şi are de ales între calea iliberală şi respectarea 
standardelor UE. 
Adresându-i-se cu formula „Dragă Călin”, Guy Verhofstadt și-a exprimatsurprinderea că liderul liberal român s-a 
plâns că textul rezoluţiei, adoptată săptămâna trecută de Parlamentul European cu susţinerea a două treimi din 
grupul ALDE, a fost pregătit „fără consultări”, că s-a bazat pe informaţii „părtinitoare”, că Parlamentul 
European „se dedă unei practici de acuzare publică”. 
„Aşa cum bine ştiţi, lucrurile stau exact invers: rezoluţia a fost rezultatul unei consultări aprofundate atât între 
interlocutorii Parlamentului European şi Guvernul român, cât şi între grupul ALDE şi partidul pe care îl conduci”, a 
scris liderul ALDE din PE în deschiderea scrisorii sale, obţinută marţi de Agerpres. 
În toate întâlnirile şi reuniunile dinainte de elaborarea rezoluţiei, „mesajul nostru a fost acelaşi: România se află la 
o răscruce”, a subliniat Guy Verhofstadt în răspunsul său. „Există câteva modificări legislative care generează 
îngrijorări grave în legătură cu compatibilitatea lor cu sistemul de control şi echilibru şi cu statul de drept. Această 
concluzie nu este făcută din perspectiva noastră - părtinitoare -, ci se bazează pe o analiză atentă a Comisiei de la 
Veneţia, organism consultativ al Consiliului Europei format din experţi independenţi în domeniul constituţional şi 
respectaţi de guvernele de pe tot continentul”, a arătat acesta. 
Liderul ALDE din Parlamentul European s-a referit la aspectele care suscită îngrijorare: „reforma justiţiei, care 
riscă să submineze independenţa sistemului judiciar”, „reforma codurilor penale şi de procedură penală”, respinsă 
în bună parte ca neconstituţională, „încercările de dezincriminare a unor fapte de corupţie comise de oficiali aflaţi 
în funcţie”, „protocoalele semnate de SRI şi instituţiile judiciare”, „legea finanţării, organizării şi funcţionării ONG-
urilor, cu efect asupra societăţii civile şi dreptului la liberă asociere”. 
„Din acest punct de răscruce, guvernul poate alege să meargă pe calea iliberală, să folosească actuala majoritate 
parlamentară pentru a modifica legislaţia de bază şi pentru a înlătura sistemul de control şi echilibru cu scopul de 
a obţine foloase partizane proprii şi pentru a pune fundamentul ca România să devină un stat iliberal. Sau poate 
alege calea respectării recomandărilor Comisiei de la Veneţia, implementând reformele în concordanţă cu 
acestea. Alegând a doua cale, guvernul poate fortifica vitalitatea, coerenţa şi stabilitatea societăţii româneşti şi 
poate întări locul ei în interiorul UE şi, în cazul vostru, în familia ALDE”, a mai scris Guy Verhofstadt. 
„Când ne vom întâlni în această săptămână, la Bucureşti, sper să aud răspunsul pe care îl aveţi la întrebarea pe 
care o tot pun de la prima noastră întâlnire pe această temă, avută în acest an: Veţi implementa integral 
recomandările Comisiei de la Veneţia şi îi veţi cere sprijinul, astfel încât reformele menţionate să fie puse în deplin 
acord cu normele statului de drept şi principiile Uniunii Europene? Pentru că totul depinde acum de răspunsul 
vostru. Aşa cum am spus şi la dezbaterile din şedinţa plenară din 3 octombrie: Nu urmaţi calea iliberală! Nu în 
numele nostru şi, categoric, nu cu numele nostru!”, s-a încheiat scrisoarea semnată de liderul grupului ALDE din 
Parlamentul European, Guy Verhofstadt, şi de prim-vicepreşedintele grupului, Sophie In't Veld. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Dragnea contestă și noul complet de la ÎCCJ: Cererea pe care a depus-o avocatul liderului PSD la Curtea de 
Apel 
Vineri, la Curtea de Apel, are loc un nou termen în procesul în care Liviu Dragnea a contestat completul de 5 
judecători la care a fost repartizat, in apel, dosarul DGASPC Teleorman. La ședința de judecată, avocatul liderului 
PSD a cerut modificarea acțiunii inițiale, intrucât completul de judecată a fost schimbat ca urmare a tragerilor la 
sorti, menționând că și actualul complet este nelegal format. 
După decizia CCR, instanta supremă a tras la sorti noile completuri de 5 judecatori. Avocatul lui Liviu Dragnea 
susține că s-a decis în mod nelegal tragerea la sorți. 
"Ne-am văzut obligați să formulăm aceasta cerere pentru că suntem în situația de a fi în continuare cu drepturi 
procesuale vădit afectate, respectiv repartizarea aleatorie a cauzelor", a spus aparatorului liderului PSD. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis, reacție după motivarea CSM în cazul lui Augustin Lazăr: 'Propunerea de revocare, o eroare' 
Klaus Iohannis a reacționat joi după ce CSM a publicat motivarea avizului negativ dat în cazul propunerii lui 
Tudorel Toader de schimbare din funcţie a lui Augustin Lazăr 
„O să studiez acea motivare. Ce am înțeles până acum sună foarte corect. Despre activitatea dlui procuror general 
am mai spus, este un procuror general care își face treaba foarte bine, iar această propunere de revocare mi s-a 
părut și mi se pare o eroare. Așadar, puteți trage singuri concluziile la ce va urma în această chestiune.”, a spus 
Klaus Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 PNL atacă la CCR executarea pedepselor la domiciliu 
Partidul Naţional Liberal a sesizat, joi, Curtea Constituţională în legătură cu modificările aduse Legii 
privind executarea pedepselor privative de libertate, pe motiv că Parlamentul a ignorat o decizie precedentă a 
CCR care declara actul normativ neconstituţional în integralitatea lui şi nu l-a respins. 
 „Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor 
privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal este neconstituţională deoarece 
încalcă dispoziţiile art. 147 alin. (4) din Constituţie, fiind adoptată cu nerespectarea deciziei nr. 561/2018 a Curţii 
Constituţionale”, se precizează în sesizarea semnată de 60 de parlamentari PNL. 
Liberalii arată că legea încalcă dispoziţiile art. 147 alin. (4) din Constituţia României referitoare la „caracterul 
obligatoriu erga omnes al deciziilor CCR, fiind, în integralitatea sa, neconstituţională”. 
Legea a fost adoptată iniţial de Camera Deputaţilor, pe 6 iunie 2018, şi a fost contestată la CCCR de Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie şi de preşedintele Klaus Iohannis. 
Cele două sesizări au fost admise de Curte, prima în 17 iulie, iar a doua în 30 octombrie, iar Parlamentul României 
trebuia să constate încetarea de drept a procedurii legislative. 
„La data de 4.07.2018, Curtea Constituţională a României a admis, în urma obiecţiei de neconstituţionalitate a 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, că dispoziţiile articolului unic pct. 2 - 5 şi pct. 10 din Legea privind modificarea şi 
completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de 
organele judiciare în cursul procesului penal sunt neconstituţionale în raport cu criticile formulate, fiind 
pronunţată în acest sens Decizia nr. 453/4 iulie 2018, publicată în Monitorul Oficial nr. 617 din 18 iulie 2018”, au 
explicat semnatarii sesizării. 
Potrivit sesizării, „cu privire la aceeaşi lege a formulat obiecţie de neconstituţionalitate şi preşedintele României, 
iar Curtea Constituţională a constatat, la data de 18 septembrie 2018, că legea este neconstituţională în 
ansamblul său pentru motivul extrinsec de neconstituţionalitate referitor la încălcarea principiului 
bicameralismului în procesul de adoptare a legii”. 
„În conformitate cu Decizia nr. 432/2018 a Curţii Constituţionale, paragraf 32, dacă o lege este constatată, în 
ansamblul său, ca neconstituţională, Parlamentul României are obligaţia de a înceta, de drept, procedura 
legislativă asupra legii neconstituţionale”, au mai arătat semnatarii sesizării. Camera Deputaţilor a adoptat legea 
în data de 14 noiembrie. 
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În sesizare, liberalii precizează că situaţia este identică cu precedentul legislativ referitor la Legea privind 
modificarea şi completarea Legii nr. 334/2006 privind finanţarea partidelor politice şi a campaniilor electorale, 
care a determinat Curtea Constituţională să pronunţe două decizii de admitere a unor obiecţii de 
neconstituţionalitate a legii în ansamblul său, respectiv Decizia 718/2017 şi Decizia 432/2018. 
„Curtea Constituţională a constatat, prin Decizia 561/2018, că «legea pentru modificarea şi completarea Legii 
254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în 
cursul procesului penal este neconstituţională, în ansamblul ei» deoarece «Curtea reţine existenţa unei 
configuraţii semnificativ diferite între forma legii criticate adoptate de Senat şi forma adoptată de Camera 
Deputaţilor». Modificările şi completările pe care Camera Deputaţilor le-a adus propunerii legislative adoptate de 
prima Cameră sesizată nu se raportează la materia avută în vedere de aceasta din urmă şi deturnează concepţia 
de ansamblu a acesteia, prin stabilirea unor soluţii legislative diferite, ce se referă la alte instituţii din materia 
executării pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal, 
iar nu la cea avută în vedere iniţial”, mai arată semnatarii sesizării. 
Ei menţionează că Parlamentul României a ignorat starea de drept, astfel cum a fost descrisă de Curtea 
Constituţională şi a procedat la reexaminarea legii neconstituţionale. 
„Procedura constituţională, care trebuia aplicată, era încetarea de drept a procesului legislativ. Pe cale de 
consecinţă, suntem în situaţia încălcării dispoziţiilor art. 147 alin. (4) din Constituţia României, fapt pentru care vă 
rugăm să constataţi că Legea privind modificarea şi completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea pedepselor 
şi a măsurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare în cursul procesului penal este neconstituţională 
în ansamblul său. În drept, ne întemeiem sesizarea atât pe dispoziţiile art. 133, alin. (3) din Regulamentul Camerei 
Deputaţilor, cât şi pe dispoziţiile art. 15, alin. (1) şi (2) din Legea nr. 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea 
Curţii Constituţionale”, se precizează în sesizarea către CCR. 
(Sursa: Digi 24) 

 

 Curtea de Apel Bucureşti a decis ANULAREA hotărârilor de înfiinţare a companiilor municipale/ RĂSPUNSUL 
primarului Capitalei 
Curtea de Apel Bucureşti a decis, joi, anularea tuturor hotărârilor de înfiinţare a companiilor municipale ale 
Primăriei Capitalei, în urma unui proces iniţiat de USR Bucureşti în 2017, decizia fiind definitivă, anunţă 
preşedintele USR Bucureşti, Roxana Wring. 
Primarul Gabriela Firea a declarat, după decizia Curţii de Apel Bucureşti prin care a anulat hotărârile de înfiinţare 
ale companiilor municipale, că structurile există în continuare, iar soluţia, pe care o vede o eroare de interpretare, 
nu va produce efecte asupra unor societăţi funcţionale.  
„Recunoaştem că pentru noi această decizie este una, cel puţin suprinzătoare, dacă nu şocantă, în contextul în 
care până acum am avut câştig de cauză în alte procese similare la fond, şi chiar şi aici câştigasem în mod clar la 
fond.În luarea acestor decizii de înfiinţare, cât şi pe parcursul procesului am avut confirmarea scrisă a unor cadre 
didactice- profesori universitari cu o reputaţie neştirbită, în acest domeniu, că adoptarea acestor hotărâri s-a 
făcut cu respectarea strictă a textelor de lege. (...) Se pare însă că o instanţă din România a decis că aproape toate 
deciziile în Consiliile Locale şi în CGMB nu pot fi adoptate decât cu o majoritate de 2/3, astfel încât probabil se va 
ajunge, prin astfel de interpretări la o blocare completă a funcţionării oraşului”, se arată într-un comunicat de 
presă transmis de Primăria Capitalei. 
Potrivit sursei citate, companiile există în continuare, sunt înfiinţate de acum un an şi câteva luni, sunt înscrise la 
Registrul Comerţului, „iar această anularea a HCMB- acte administrative, nu va produce efecte (automate) asupra 
unor societăţi funcţionale”. 
“Pe acest model, imposibil de explicat, ar trebui anulate toate hotărârile de înfiinţare ale companiilor din întreaga 
ţară, ale ministerelor, consiliilor judeţene sau primăriilor. Sunt absolut convinsă că este o eroare de interpretare 
care se va corecta. Bucuria cinică a USR este de scurtă durată. USR dovedeşte încă o dată că nu salvează 
Bucureştiul, ci blochează Bucureştiul. USR, care clamează public transparenţa şi corectitudinea în administraţie, 
dovedeşte că vrea să salveze firmele capuşă abonate la bugetul Primariei Capitalei ani de zile, şi care sunt speriate 
de companiile nou înfiinţate, prin care se fac mari reduceri de cheltuieli şi o eficientizare a serviciilor în interesul 
cetăţenilor”, a declarat primarul Capitalei, Gabriela Firea, în acelaşi comunicat. 
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Precizările vin după ce Curtea de Apel Bucureşti a decis, joi, anularea tuturor hotărârilor de înfiinţare a 
companiilor municipale ale Primăriei Capitalei, în urma unui proces iniţiat de USR Bucureşti în 2017, decizia fiind 
definitivă, anunţă preşedintele USR Bucureşti, Roxana Wring. 
"Curtea de Apel Bucureşti a decis astăzi anularea tuturor hotărârilor de înfiinţare ale Companiilor Municipale. 
Soluţia este definitivă şi vine la capătul unui proces iniţiat de USR Bucureşti în anul 2017. Consilierii municipali USR 
au contestat înfiinţarea acestor Companii pe motiv că hotărârile au fost adoptate ilegal. Mai precis, ele au fost 
adoptate cu votul a jumătate plus unu din numărul total de consilieri, şi nu cu votul a două treimi, aşa cum ar fi 
fost nevoie pentru astfel de proiecte care privesc patrimoniul Capitalei", a scris, pe Facebook, preşedintele USR 
Bucureşti, Roxana Wring. 
Cele 21 de societăţi pe acţiuni au fost înfiinţate de către Primăria Capitalei anul trecut, acestea fiind următoarele: 
Compania Municipală Tehnologia Informaţiei Bucureşti SA, Compania Municipală Sport Pentru Toţi SA, Compania 
Municipală Managementul Transportului Bucureşti SA, Compania Municipală Publicitate şi Afişaj Bucureşti SA, 
Compania Municipală Pază şi Securitate Bucureşti SA, Compania Municipală Iluminat Public Bucureşti SA, 
Compania Municipală Imobiliară Bucureşti SA, Compania Municipală Întreţinerea Arborilor şi Spaţiului Verde 
Bucureşti SA, Compania Municipală Protecţie Civică şi Voluntariat Bucureşti SA şi Compania Municipală Eco 
Igienizare Bucureşti SA, Compania Municipală Dezvoltare Durabilă Bucureşti SA, Compania Municipală Energetică 
Bucureşti SA, Compania Municipală Consolidări SA, Compania Municipală Străzi, Poduri şi Pasaje Bucureşti SA, 
Compania Municipală Parking Bucureşti SA, Compania Municipală Managementul Traficului Bucureşti SA, 
Compania Municipală Medicală Bucureşti SA, Compania Municipală Turistică Bucureşti SA, Compania Municipală 
Parcuri şi Grădini Bucureşti SA şi Compania Municipală Agrement Bucureşti SA, Trustul de Clădiri Metropolitane 
Bucureşti SA. 
Roxana Wring cataloghează decizia drept "o veste foarte proastă pentru găştile din Voluntari care îşi văd năruit 
visul de a pune mâna pe Bucureşti bucată cu bucată". 
"Este în schimb o veste foarte bună pentru bucureşteni pentru că aceste companii nu vor mai înghiţi sute de 
milioane de euro aşa cum au făcut-o până acum. Aceste companii sunt un eşec managerial şi financiar de 
proporţii pentru care Gabriela Firea trebuie să răspundă. Actualul Primar este cel care a girat şi a forţat împotriva 
legii înfiinţarea acestor Companii. Actualul Primar este cel care a dat peste jumătate de miliard de euro către 
aceste structuri înfiinţate peste noapte. Şi actualul Primar trebuie să plătească. Gabriela Firea este singurul 
vinovat pentru cel mai mai mare dezastru edilitar şi financiar din Bucureşti din ultimii 30 de ani. Am avertizat de 
fiecare dată că legea este încălcată şi i-am cerut Gabrielei Firea să nu se aventureze într-un astfel de experiment. 
Din păcate nu a ascultat şi a împins oraşul şi banul public într-o groapă de unde vom ieşi foarte greu", a completat 
Wring. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria Capitalei va DECONTA combustibilul pentru cei care folosesc în comun o singură maşină 
Proiectul prin care Primăria Capitalei vrea să deconteze combustibilul folosit de cetăţeni până la valoarea de 500 
de lei pe lună, dacă mai multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală, pentru 
deplasarea în aceeaşi direcţie, către Bucureşti, a fost aprobat de CGMB. 
În şedinţa din luna octombrie, proiectul a fost respins la limită, la diferenţă de un vot, însă, la şedinţa de joi a fost 
aprobat, cu ajutorul voturilor consilierilor Partidului Mişcarea Populară. 
Potrivit proiectului de hotărâre aprobat în şedinţa de joi a Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB), 
Primăria Capitalei va deconta combustibilul folosit de cetăţeni până la valoarea de 500 de lei lunar, dacă mai 
multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală pentru deplasarea în aceeaşi direcţie, 
către Bucureşti. 
Măsura este propusă pentru decongestionarea traficului din oraş. 
„Stimularea prin decontarea combustibilului in valoare de până la 500 lei lunar în vederea încurajării unor asocieri 
voluntare prin care părinţii elevilor unităţilor de învăţământ primare şi secundare de pe teritoriul Municipiului 
Bucureşti, care au domiciliul în regiunea de dezvoltare Bucureşti-Ilfov pot folosi în comun autoturismul 
proprietate personală în vederea transportului copiilor, la instituţiile de învăţământ primare şi secundare de pe 
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teritoriul Municipiului Bucureşti, care vor fi selectate în cadrul unui proiect pilot", se arată în proiectul de 
hotărâre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şova: Toate contractele cu autostrăzi au fost administrate necinstit de cei care ar fi trebuit să le gestioneze 
Lucian Şova, ministrul demisionar al Transporturilor, a declarat, joi seara, într-o emisiune la B1 TV, că, de fapt, 
cauza pentru care nu sunt gata mai multe autostrăzi este administrarea deficitară a contractelor cu antreprenorii 
din domeniu. 
„N-avem mai multe autostrăzi, pentru că toate contractele cu autostrăzi au fost administrate necinstit de cei care 
trebuiau să le administreze. Toţi cei care reprezentau statul trebuiau să creeze condiţiile ca antreprenorii să 
lucreze”, a afirmat Lucian Şova, ministrul demisionar al Transporturilor, joi seara, într-o emisiune la B1 TV. 
Oficialul de la Transporturi s-a referit la faptul că trebuiau îi evalueze corect, să îi monitorizeze, să le elibereze 
amplasamentele. 
„Pe toate şantierele de autostrăzi şi de căi ferate din România nu mai există nicio barieră administrativă în calea 
antreprenorilor să lucreze, dar şocul a fost foarte mare, pentru că s-au trezit într-o situaţie până acum, când 
câştigau bani din revendicări, fără a lucreze”, a detaliat Şova. 
Ministrul demisionar s-a referit la faptul că aceşti antreprenori profitau de orice motiv, pentru a întârzia 
exproprierilor şi pentru a nu finaliza lucrările. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Trenul dintre Gara de Nord şi Aeroportul Otopeni va funcţiona în 2020. Ce se întâmplă cu proiectul de metrou 
Proiectul trenului care va face legătura între Gara de Nord şi Aeroportul Henri Coandă va fi finalizat şi va funcţiona 
în 2020, înaintea Campionatului European de Fotbal, a declarat joi ministrul Transporturilor, Lucian Şova, la B1 TV. 
„Am licitaţie cu câştigător dat pentru amplasarea de dublare de cale ferată, am studiul de fezabilitate deja primit, 
recepţionat, în 3 săptămâni lansăm licitaţie pentru utilaje pentru a se lucra simultan la fiecare stâlp”, a spus 
ministrul, despre un proiect „despre care nimeni nu crede că se va finaliza”. 
Ministrul a vorbit şi despre proiectul de metrou Bucureşti-Otopeni, unde a spus că se confruntă cu greutăţi şi care 
va fi realizat în parte cu finanţare UE şi în parte cu finanţare din partea Agenţiei Internaţionale de Cooperare a 
Japoniei (JICA). 
„Comisia Europeană, directoratul care are grijă de fondurile UE în România, după ce au deja confinanţare cu 
banca japoneză de 300 milioane de euro au aflat că metroul e bun doar până la staţia Tokyo. Şi îngerul nostru 
păzitor care are grijă de noi şi ne vorbeşte despre fonduri europene a spus că e bine aşa. Nu dau nume că acolo 
nu e pe persoană fizică, e directoratul CE. Am propus băncii japoneze să cofinanţeze cealaltă porţiune de metrou. 
Dacă puneam grămădă banii europeni cu cei japonezi nu mai ştiam după ce procedură să facem licitaţia. Ne-au 
făcut un serviciu cei de la Bruxelles că ne-au rupt în două proiectul. Acum e doar până la mall”, a spus ministrul. 
Ministrul a apreciat că primul segment care va fi dat în folosinţă va fi cel dintre Complexul Comercial Băneasa şi 
Otopeni. 
Tokyo este o staţie care se va afla Sectorul 1, între DN1 şi Complexul Comercial Băneasa. Termenul estimat de 
punere în funcţiune este a doua jumătate a anului 2021. 
Ministerul Transporturilor şi Ministerul Fondurilor Europene au transmis Comisiei Europene, la data de 9 
noiembrie 2018, cererea de finanţare pentru proiectul Magistrala 6. 1 Mai – Otopeni. Valoarea totală a proiectului 
este de 6.345.573.961 lei (inclusiv TVA), din care valoarea totală eligibilă, finanţată prin Programul Operaţional 
Infrastructură Mare 2014-2020, este de 2.776.820.282 lei (85% din valoarea totală eligibilă aprobată – 
2.360.297.241 lei este asigurată din Fondul de Coeziune, iar 15% în valoare de 416.523.040 lei va fi finanţată din 
bugetul beneficiarului), iar suma 1.455.979.594 lei va fi asigurată printr-un împrumut JICA (Japan International 
Cooperation Agency). 
Linia de metrou are o lungime de 14,2 km şi 12 staţii. 
Perioada de implementare a proiectului este de 120 luni, respectiv între 1 ianuarie 2014 şi 31 decembrie 2023. 
Lucrările de construcţie a acestei magistrale de metrou sunt programate să înceapă anul viitor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Armata României vrea să-și ia satelit 
Armata României vrea să îşi cumpere un satelit de telecomunicaţii, după ce statul român a constatat că e mai 
ieftin un sistem propriu decât să închierieze anual.  Costurile cu închirierea pe ultimii zece ani au fost de 7,5 
milioane de euro. 
Gabriel Leș, noul ministru al apărării, vrea să doteze armata cu satelit de telecomunicații propriu Foto: Inquam 
Photos / Octav Ganea 
Durata de viaţă a unui satelit pentru comunicaţii securizate este de 15 ani şi va putea acoperi atât teritoriul 
naţional, cât şi teatrele de operaţii unde România are militari. Acesta va putea fi folosit şi de alte instituţii cu 
atribuţii în domeniul securităţi naţionale. 
Noul ministru al apărării, Gabriel Leş, s-a întâlnit joi cu preşedintele Agenţiei Spaţiale Române pentru a discuta în 
ce condiţii putem să cumpărăm un astfel de echipament. Există deja un acord al CSAT pentru investiţie, dar 
decizia finală o va lua Parlamentul. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 OMV Petrom anunţă o nouă descoperire de gaze în România 
OMV Petrom a descoperit noi resurse în imediata apropiere a infrastructurii existente în judeţul Vâlcea, Oltenia, o 
sondă forată în apropierea zăcământului Mamu, la o adâncime de aproximativ 4.400 de metri, a confirmat 
existenţa gazelor şi condensatului, informează compania. 
Datorită proximităţii faţă de infrastructura existentă, sonda a intrat în producţie la sfârşitul lunii octombrie, cu un 
volum iniţial de peste 190.000 m3/zi (circa 1.100 bep/zi). Investiţiile în foraj şi pentru conectarea sondei Mamu 
4317 la infrastructura existentă s-au ridicat la aproximativ 10 milioane de euro. 
”Majoritatea zăcămintele de gaze din România au intrat în producţie cu zeci de ani în urmă, sunt mature, iar 
producţia lor este în declin. OMV Petrom continuă să investească în explorare şi activităţi de producţie pentru a 
limita acest declin şi pentru a asigura securitatea aprovizionării cu energie. În primele zece luni ale anului, ne-am 
intensificat investiţiile cu peste 40% faţă de perioada similară a anului trecut şi am forat 89 de sonde noi şi 
sidetrackuri. Acestea se adaugă celor 9 miliarde de euro deja investite în Upstream, în România, în perioada 2005-
2017”, a declarat Peter Zeilinger, membru al directoratului OMV Petrom, responsabil de Upstream. 
Zăcământul Mamu se află în producţie din 1980, dar continuă să fie unul dintre zăcămintele cu cea mai mare 
producţie din portofoliul OMV Petrom. Producţia curentă a acestuia este de aproximativ 4.500 bep/zi. Dacă ar fi 
utilizată doar pentru încălzire, producţia anuală a zăcământului Mamu ar putea asigura încălzirea pentru 
aproximativ 180.000 de locuinţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Nereguli la CFR Marfă şi la Metrorex. Rezultatele verificărilor făcute de Corpul de Control al Ministerului 
Transporturilor au fost publicate înainte de demisia lui Lucian Șova 
Chiar înainte de a-și da demisia din guvern, ministrul Transporturilor a făcut publice neregulile descoperite de 
Corpul de control la CFR Marfă și la Metrorex. Sunt acuzații care vizează posibile fraude la contractul pentru 
magistrala 5 de metrou, dintre Drumul Taberei și Pantelimon, dar și un eventual prejudiciu de 19 milioane de lei la 
CFR Marfă. Vlad Ungar ne spune mai multe. 
Sunt acuzații grave care vizează posibile fraude la proiectul Magistralei 5 de metrou, dintre Drumul Taberei și 
Pantelimon, dar și un eventual prejudiciu de 19 milioane de lei la CFR Marfă. Acesta ar fi apărut după o licitație 
pentru transport de cărbune, organizată de Complexul Energetic Oltenia. 
Acolo, reprezentanții CFR Marfă ar fi făcut o singură ofertă și au pierdut astfel licitația. 
În urma verificărilor făcute în vară la Metrorex, Corpul de Control a constatat nereguli care au dus la întârzieri in 
derularea contractului și la suplimentarea costurilor cu aproape 200 de milioane de lei. 
Au fost sesizate instituțiile statului și cele europene, pentru cercetări. 
Informațiile au fost publicate pe site-ul ministerului. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Cine intarzie cu plata facturii la curent va fi obligat sa achite si ce n-a consumat 
Romanii care intarzie cu plata curentului ar putea ajunge sa achite si electricitatea pe care n-au consumat-o inca, 
daca nu vor sa ramana in bezna. 
Motivul: Autoritatea Nationala de Reglementare in Domeniul Energiei (ANRE) le-a dat catorva mari furnizori de 
electricitate dreptul sa le taie curentul rau-platnicilor, in cazul in care acestia refuza sa depuna, in avans, intr-un 
cont, contravaloarea facturilor pentru urmatoarele 3 luni. 
Pana acum, romanului ajuns in prag de debransare ii era suficient sa isi plateasca - fie in al 12-lea ceas - restantele 
catre furnizorul de electricitate, ca sa se asigure ca nu ramane in bezna. 
Odata cu adoptarea unui nou ordin al ANRE, insa, lucrurile s-au complicat. Noua lege le da unora dintre furnizori 
dreptul sa le ceara garantii banesti clientilor care ajung sa riste debransarea de cel putin 2 ori pe an, pe motiv de 
neplata a facturilor. 
Mai exact, ordinul prevede ca, la cererea furnizorului, rau-platnicii sunt obligati sa depuna intr-un cont, cu titlu de 
garantie, contravaloarea curentului pe care il consuma, in mod normal, in 3 luni. 
Ulterior, daca omul isi achita factura la timp, garantia ramane neatinsa. Daca, insa, platile incep, din nou sa 
intarzie, furnizorul isi va putea lua banii pe care nu i-a primit la timp direct din contul de garantie. 
-0:23 
In incercarea de a-i impiedica pe furnizori sa-i ia omului si ultimul ban din buzunar, ANRE a mentionat in ordin ca 
furnizorii n-au dreptul sa le ceara garantii "consumatorilor vulnerabili". Problema este ca, la noi, consumatori 
vulnerabil sunt doar oamenii inscrisi in bazele de date ale institutiilor de protectie sociala sau cei care sunt, 
totodata, batrani si bolnavi, potrivit Regulamentului de furnizare a energiei electrice. 
In schimb, o mama care se straduieste sa isi creasca singura copiii, sa spunem, nu e considerata consumator 
vulnerabil. Iar asta inseamna ca - daca nu reuseste sa isi plateasca factura la curent 2 luni la rand - ajunge in prag 
de debransare si risca sa fie obligata nu numai sa plateasca restanta, ci sa si depuna garantie pentru urmatoarele 
3 luni. Si e lesne de inteles ca omului care nu reuseste sa plateasca lunar o factura ii va fi din cale afara de greu sa 
achite 5, dintr-un foc! 
Potrivit ordinului ANRE, nu toti furnizorii pot cere, insa, garantii de la oameni, ci doar cei de ultima instanta - cum 
sunt Enel, CEZ si EON - obligati de lege sa livreze electricitate catre toti clientii care le-o cer, indiferent daca 
acestia obisnuiesc sa isi plateasca la timp facturile sau nu. 
Acelasi ordin ANRE prevede ca furnizorii de ultima instanta (FUI) le pot cere garantii nu numai rau-platnicilor, ci si 
hotilor de curent. Spre deosebire de oamenii care nu isi platesc facturile la timp, insa, hotii pot fi obligati sa 
depuna garantii nu numai pentru 3 luni, ci pentru un an intreg. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Comisia Europeană cere României să adopte noile reglementări UE privind combaterea terorismului 
Comisia Europeană a trimis României şi altor state europene scrisori de notificare că nu au adoptat noile 
reglementări ale Uniunii Europene privind combaterea terorismului, afirmă surse oficiale de la Bruxelles. 
Comisia Europeană a tramis scrisori de notificare României, Austriei, Belgiei, Bulgariei, Cehiei, Republicii Cipru, 
Croaţiei, Estoniei, Greciei, Lituaniei, Luxemburgului, Maltei, Poloniei, Portugaliei, Sloveniei şi Spaniei, informează 
site-ul Nachrichten.at. 
Toate ţările Uniunii Europene trebuie să îşi alinieze legislaţia noilor reglementări comunitare privind combaterea 
terorismului, adoptate în 2017. Noile reglementări sancţionează diverse activităţi teroriste, inclusiv intenţiile de a 
comite atentate, participarea la antrenamente în scop terorist şi finanţarea terorismului. Directiva prevede şi 
acordarea de asistenţă posttraumatică victimelor atacurilor teroriste. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodor Meleșcanu în vizită la Seul la 10 ani de la stabilirea parteneriatului strategic România- Coreea de Sud 
Ministrul român de externe, Teodor Meleşcanu, a sosit vineri la Seul într-o vizită de trei zile, la împlinirea a 10 ani 
de la stabilirea parteneriatului strategic între România şi Coreea de Sud, relatează Yonhap, citat de Agerpres. 
Şeful diplomaţiei sud-coreene, Kang Kyung-wha, a cerut cu această ocazie României să joace un rol cheie în 
sprijinul procesului de pace în peninsula Coreea, în special anul viitor, când România va deţine preşedinţia Uniunii 
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Europene în primul semestru. La întâlnirea cu omologul său român, el a subliniat importanţa "vocii şi rolului de 
lider" ale României, într-un moment când eforturile diplomatice ale Coreei de Sud se concentrează asupra 
denuclearizării complete a peninsulei coreene şi asupra realizării unei păci durabile. 
La rândul său, Meleşcanu s-a referit la Coreea de Sud ca la unul din cei mai importanţi parteneri ai României şi a 
afirmat că dezvoltarea relaţiilor politice şi economice bilaterale constituie un subiect prioritar. Ministrul de 
externe a declarat că România speră să identifice modalităţi semnificative de sprijin pentru continuarea 
procesului de pace. 
Vizita lui Teodor Meleşcanu în Coreea de Sud este prima parte a unui turneu care se va încheia pe 27 noiembrie şi 
va cuprinde şi India, a anunţat Ministerul Afacerilor Externe de la Bucureşti. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Evenimentele care marchează sfinţirea Catedralei Naţionale debutează vineri. Participă 2.000 de invitaţi 
oficiali 
Evenimentele care marchează sfinţirea Catedralei Naţionale vor debuta vineri, odată cu sosirea la Bucureşti a 
Sanctităţii Sale Bartolomeu al Greciei, la ora 12:45. Patriarhul Ecumenic, însoţit şi de o delegaţie a Bisericii 
Ortodoxe a Greciei, condusă de Înalt preasfinţitul Părinte Hrisostom, Mitropolit de Patra, va aduce racla 
purtând Cinstita Mână a Sfântului Apostol Andrei, ocrotitorul României. Această raclă va rămâne în Catedrala 
Patriarhală din Dealul Mitropoliei până sâmbătă, la ora 16.00, anunţă Biroul Patriarhiei Române. 
Catedrala Naţională este construită în proporţie de 95% „la roşu”, urmând ca în viitorul apropiat să fie 
finalizate cupolele şi turla Pantocrator. Catedrala Naţională va avea hramul principal Înălţarea Domnului, zi în 
care sunt pomeniţi eroii români din toate timpurile. Al doilea ocrotitor este Sfântul Apostol Andrei. 
Sâmbătă, la ora 16.30, racla purtând Cinstita Mână a Sfântului Apostol Andrei, Ocrotitorul României şi racla cu un 
fragment din moaştele Sfintei Mari Muceniţe Ecaterina vor fi aşezate spre închinare în pridvorul Paraclisului 
Catedralei Mântuirii Neamului (Calea 13 septembrie, nr. 4-60), unde vor rămâne până duminică, la ora 13.00.  
Acest moment va fi urmat, la ora 17.00, de Slujba de pomenire a Eroilor români, săvârşită în Catedrala Naţională 
de către Patriarhul României împreună cu alţi ierarhi. 
Începând cu ora 18.00, în Paraclisul Catedralei Mântuirii Neamului, va fi săvârşită Slujba de Priveghere închinată 
Sfintei Mari Muceniţe Ecaterina şi Sfântului Mare Mucenic Mercurie. 
Duminică, începând cu ora 8.00, va fi săvârşită Slujba Acatistului Sfintei Mari Muceniţe Ecaterina în Catedrala 
Naţională, urmată la ora 9.00 de Slujba de Sfinţire a Altarului Catedralei Naţionale. La sfârşitul slujbei se va citi 
Actul de sfinţire. 
Sfânta Liturghie va începe la ora 10.30 şi va avea loc în interiorul Catedralei Naţionale. 
La ora 13.00, racla cu Cinstita Mână a Sfântului Apostol Andrei, Ocrotitorul României, şi racla cu moaştele Sfintei 
Mari Muceniţe Ecaterina vor fi aşezate la ieşirea din Sfântul Altar al Catedralei Naţionale pentru a fi cinstite de 
către credincioşi, după închinarea acestora în Sfântul Altar. 
Credincioşii care doresc să participe la slujba de sfinţirea Altarului Catedralei Naţionale sunt aşteptaţi pe 
esplanada din faţa Catedralei Naţionale, unde vor putea urmări slujba Sfintei Liturghii pe ecranele special 
montate. 
Conform spaţiului interior disponibil, în timpul Sfintei Liturghii vor avea acces în interiorul Catedralei cei 2.000 de 
invitaţi oficiali. 
Însă, după finalul Sfintei Liturghii, toţi credincioşii pelerini ortodocşi prezenţi vor avea acces în Catedrală, atât în 
ziua sfinţirii (25 noiembrie), cât şi în zilele următoare (26-29 noiembrie, „zilele sfinţirii”), având posibilitatea să 
se închine în Sfântul Altar, nou sfinţit. 
În seara zilei de duminică, începând cu ora 18.30, va avea loc un Concert extraordinar, la Sala Palatului, organizat 
de Centrul de presă Basilica al Patriarhiei Române, cu participarea Grupului psaltic „Tronos”, a Orchestrei 
reprezentative a Armatei Române şi a Orchestrei Naţionale „Lăutarii din Chişinău”. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Iohannis a promulgat legea prin care se acorda R. Moldova un ajutor financiar de 100 milioane de euro 
Klaus Iohannis a promulgat, joi, Acordul dintre Guvernul Romaniei si al Republicii Moldova pentru implementarea 
programului de asistenta tehnica si financiara in baza unui ajutor financiar nerambursabil in valoare de 100 
milioane de euro acordat celor de peste Prut. 
Decretul se refera la promulgarea Legii pentru modificarea art. 2 din Legea nr. 175/2015 privind ratificarea celui 
de-al treilea Protocol aditional dintre Guvernul Romaniei si Guvernul Republicii Moldova, semnat la Chisinau la 10 
decembrie 2013, la Acordul dintre Guvernul Romaniei si Guvernul Republicii Moldova privind implementarea 
programului de asistenta tehnica si financiara in baza unui ajutor financiar nerambursabil in valoare de 100 
milioane de euro acordat de Romania Republicii Moldova, semnat la Bucuresti la 27 aprilie 2010. 
Proiectul are ca obiect de reglementare crearea cadrului legal pentru stabilirea autoritatilor de coordonare 
nationala in domeniile protectiei mediului, apelor si padurilor din Romania, respectiv Ministerul Mediului si 
Ministerul Apelor si Padurilor, din bugetele carora se vor aloca sumele pentru proiectele din domeniul protectiei 
mediului si schimbarilor climatice care fac obiectul Acordului. 
"Pentru proiectele din domeniul protectiei mediului si schimbarilor climatice destinate adaptarii la efectele 
schimbarilor climatice din punct de vedere al apelor si padurilor se aloca suma de 12.650.000 euro, iar pentru 
celelalte proiecte din domeniul mediului si schimbarilor climatice destinate reducerii emisiilor de gaze cu efect de 
sera si/sau adaptarii la efectele schimbarilor climatice se aloca suma de 2.350.000 euro", prevede proiectul de 
lege. 
Initiativa legislativa a fost adoptata de Camera Deputatilor pe 22 octombrie in calitate de for decizional. 
Reamintimm ca Guvernele Romaniei si Republicii Moldova s-au reunit, joi, la Palatul Victoria, intr-o sedinta 
comuna, premierul Viorica Dancila spunand ca isi doreste "impulsionarea" proiectelor comune, in timp ce 
omologul acesteia, Pavel Filip, a multumit pentru sprijinul financiar si politic acordat Chisinaului. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ședință comună a guvernelor României și Republicii Moldova, la Palatul Victoria. Viorica Dăncilă: Drumul 
proeuropean este singura soluţie pentru Republica Moldova şi pentru prosperitatea cetăţenilor moldoveni 
Relaţiile bilaterale, economice şi comerciale dintre România şi Republica Moldova trebuie impulsionate, a afirmat 
joi prim-ministrul Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei comune a Guvernelor celor două ţări. 
Drumul proeuropean este singura soluţie pentru Republica Moldova şi pentru prosperitatea cetăţenilor 
moldoveni, a afirmat premierul Viorica Dăncilă, joi, în cadrul declaraţiilor susţinute alături de omologul 
moldovean, Pavel Filip, la finalul şedinţei comune a celor două guverne. 
"Am discutat împreună cu domnul prim-ministru, cu membrii Guvernului Republicii Moldova despre stadiul 
relaţiilor bilaterale, economice şi comerciale dintre România şi Republica Moldova. Acest lucru ne-a oferit 
posibilitatea de a vedea cum impulsionăm relaţiile dintre România şi Republica Moldova, de a avea o abordare 
sectorială în ceea ce priveşte cooperarea dintre cele două state, de a vorbi despre proiecte concrete pe care să 
le punem în aplicare, de o foaie de parcurs cu responsabili, dar, în acelaşi timp, de a vedea cum impulsionăm şi 
proiectele aflate deja în derulare", a precizat Dăncilă. 
Premierul a menţionat şi semnarea mai multor acorduri şi documente bilaterale în diferite domenii. 
"Ceea ce arată că am făcut paşi importanţi începând de astăzi, iar ceea ce am început astăzi trebuie să 
continuăm într-o etapă viitoare", a spus Dăncilă. 
Ea a menţionat că discuţiile purtate cu Pavel Filip au vizat şi "impulsionarea investiţiilor". 
"Faptul că avem un exemplu, şi mă refer la Vest Mold Transgaz, ne face să credem că putem avea şi alte 
obiective, că putem avea şi alte investiţii care să strângă relaţiile dintre cele două ţări", a mai spus Dăncilă. 
Discuţiile au vizat şi preluarea Preşedinţiei Consiliului UE de către România începând cu 1 ianuarie 2019. 
"Am vorbit despre reformele pe care trebuie să le facă Republica Moldova, despre apartenenţa Republicii 
Moldova la Uniunea Europeană, iar România este dispusă să ofere expertiză şi să ofere experţi pentru aceste 
reforme şi să susţină Republica Moldova în drumul proeuropean. Considerăm că drumul proeuropean este 
singura soluţie pentru Republica Moldova şi pentru prosperitatea cetăţenilor din Republica Moldova", a 
declarat Dăncilă. 
Premierul român a adăugat că se va face o analiză a stadiului proiectelor bilaterale iniţiate. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"O altă discuţie se referă la cooperarea între miniştrii de resort. Credem că o cooperare mult mai strânsă prin 
participarea miniştrilor români la evenimente sau la discuţii la Chişinău ar impulsiona şi ar apropia foarte mult 
ţările noastre", a mai declarat Dăncilă. 
Este a doua ședință de guvern a celor două cabinete în mai puțin de un an, reamintește Ionuț Gheorghe, de la 
Palatul Victoria. În luna februarie a mai avut loc o ședință condusă de Viorica Dăncilă și de Pavel Filip. 
Tot astăzi se va discuta și despre eliminarea tarifelor de roaming între România și Republica Moldova. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Transgaz va alimenta Chișinăul cu gaze. UE participă la proiect 
Transgaz a semnat joi contractul de finanţare pentru proiectul de dezvoltare al Sistemului Naţional de 
Transport gaze naturale în zona de Nord-Est a României, în valoare de 152 de milioane de euro, din care 46 de 
milioane de euro fonduri europene.  
"Relaţia României cu Republica Moldova este o prioritate politică fermă şi asumată. În acest context, un proiect 
precum cel pe care Transgaz îl va dezvolta în regiunea de nord-est a României reprezintă un obiectiv strategic, 
atât din punct de vedere economic, cât şi politic. Este vorba despre o capacitate importanta de transport de gaze 
naturale dintre România şi Republica Moldova: între 1,5 miliarde metri cubi/an şi 2,2 miliarde metri cubi pe an, 
ceea ce face ca acest proiect să reprezinte mai mult decât o investiţie economica şi astfel să fie o investiţie în 
securitatea energetica a României şi chiar a întregii regiuni, permiţând totodată şi valorificarea potenţialului 
resurselor de gaze naturale ale ţării noastre', a declarat joi ministrul Economiei, într-un comunicat de presă, 
informează Agerpres.ro 
Directorul general al Transgaz, Ion Sterian, spune că societatea naţională de transport gaze naturale 
administrează în acest moment mai multe proiecte deosebit de importante pentru România şi pentru economia 
ţării. 
"Transgaz gestionează în acest moment construcţia gazoductului BRUA, proiectul de dezvoltare al SNT în zona de 
Nord-Est a României şi proiectul gazoductului Ungheni-Chişinău. Suntem în grafic cu toate aceste iniţiative 
strategice şi avem capacitatea administrativă de a le duce la bun sfârşit. În tot acest context, Transgaz a reuşit ca 
în ultimii doi ani de zile să atragă finanţări din fonduri europene în valoare de aproximativ 250 de milioane de 
euroI", a afirmat Sterian. 
Valoarea proiectului 'Dezvoltări ale Sistemului Naţional de Transport gaze naturale în zona de Nord-Est a 
României' este de 152 de milioane de euro, dintre care 46 de milioane de euro provin din fonduri europene din 
cadrul Programului Operaţional Infrastructura Mare. 
Acesta presupune dezvoltări ale SNT în vederea îmbunătăţirii alimentării cu gaze naturale a acestei regiuni, 
precum şi creşterea capacităţii de transport în perspectiva oferită de noua conductă de interconectare dintre 
România şi Republica Moldova.  
Transgaz este prin Eurotransgaz principalul acționar al operatorului național de transport al gazelor din Republica 
Moldova, Vestmoldtransgaz. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Gazele rusești ocolesc România - Gazprom va extinde gazoductul TurkStream prin Bulgaria și Serbia 
Grupul rus Gazprom a pus la punct planuri pentru a prelungi conducta de gaze naturale TurkStream în patru state 
din sudul şi centrul Europei (Bulgaria, Serbia, Ungaria şi Slovacia), informează un articol publicat joi în cotidianul 
rus 'Kommersant', informează Agerpre 
Gazoductul TurkStream este parte din eforturile autorităţilor de la Moscova de a evita Ucraina ca rută pentru 
tranzitul gazelor ruseşti spre Europa, regiune care importă aproximativ o treime din necesarul său de gaze 
naturale de la Gazprom.  
"Documentele trimise operatorilor de transport din Bulgaria, Serbia, Ungaria şi Slovacia în lunile octombrie şi 
noiembrie, în cadrul procedurilor de rezervare pentru viitoare capacităţi, arată că Gazprom a ales deja o rută 
pentru livrările de gaze spre Europa via al doilea tronson al conductei TurkStream prin aceste ţări", informează 
'Kommersant'.  
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Aceasta este de fapt ruta South Stream, pe care Uniunea Europeană a blocat-o în luna decembrie 2014 la 
presiunile americanilor", subliniază 'Kommersant', adăugând că extinderea conductei TurkStream ar urma să 
coste 1,63 miliarde dolari. 
Publicaţia menţionată adaugă faptul că Gazprom vrea să demareze livrarea de gaze către Bulgaria şi Serbia prin 
TurkStream în anul 2021, urmând ca livrările spre Ungaria să înceapă în 2021 iar cele spre Slovacia la mijlocul lui 
2022.  
Luni, 19 noiembrie, preşedintele Turciei, Recep Tayyip Erdogan şi omologul său rus Vladimir Putin, au participat la 
o ceremonie ce a marcat finalizarea lucrărilor de construcţie la porţiunea submarină a conductei TurkStream. 
"Proiectul TurkStream va fi gata de operare în 2019, după efectuarea tuturor testelor. Cel puţin jumătate din 
gazele tranzitate prin noul gazoduct vor ajunge pe pieţele europene prin Turcia", a declarat Erdogan, la ceremonia 
desfăşurată la Istanbul.  
Estimat la şapte miliarde de euro, proiectul TurkStream prevede construcţia a două conducte cu o capacitate de 
15,75 miliarde de metri cubi de gaz pe an fiecare, ceea ce va permite Rusiei să îşi reducă dependenţa de Ucraina 
ca rută de tranzit pentru livrările sale de gaze destinate Europei.  
Lucrările la gazoductul TurkStream, care va lega Rusia de Turcia via Marea Neagră, au început în luna mai 2017. 
Prima linie a acestui gazoduct este destinată aprovizionării cu gaze ruseşti a consumatorilor din Turcia în timp ce a 
doua linie va permite furnizarea de gaze consumatorilor din sudul şi sud-estul Europei.  
Gazprom asigură o treime din necesarul de gaze naturale al Europei. Grupul rus aprovizionează Europa cu gaze 
naturale prin trei rute principale: conductele din Ucraina, ruta Yamal-Europe, via Belarus şi Polonia, precum şi 
gazoductul Nord Stream, care face legătura între Rusia şi Germania, via Marea Baltică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bloomberg anunță că o importantă întâlnire a lui Klaus Iohannis ar putea fi AMÂNATĂ: DOCUMENTUL de care 
depinde totul 
Uniunea Europeană va anula summitul Consiliului European, la care participă și Klaus Iohannis, programat 
duminică pentru semnarea acordului pe tema Brexit dacă documentul nu va fi definitivat până joi, afirmă surse 
citate de site-ul agenţiei Bloomberg. 
Unele puncte ale proiectului de acord Brexit nu sunt încă soluţionate, afirmă surse diplomatice. Printre temele 
nerezolvate se numără dreptul navelor europene de a pescui în apele teritoriale britanice, statutul provinciei 
britanice Gibraltar şi viitoarele relaţii comerciale, scrie mediafax.ro. 
Cancelarul Germaniei, Angela Merkel, a semnalat că nu se va deplasa la Bruxelles duminică dacă acordul nu va fi 
definitivat, au declarat oficiali germani citaţi de Bloomberg. 
Marea Britanie continuă negocierile cu Uniunea Europeană pe tema viitoarelor relaţii bilaterale, a afirmat 
miercuri premierul Theresa May, citată de site-ul agenţiei Reuters. "Continuăm să purtăm negocieri asupra 
viitoarelor relaţii, pentru a obţine acordul despre care considerăm că ar fi potrivit pentru Marea Britanie", a 
declarat Theresa May. 
Premierul britanic a explicat că sunt trei posibilităţi pentru evitarea reinstituirii controalelor la frontiera dintre 
Irlanda, stat membru UE, şi Irlanda de Nord, teritoriu britanic - garantarea statutului, prelungirea tranziţiei sau 
"aranjamente alternative". 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles deja prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Cel puţin cinci membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. Premierul Theresa May a exprimat regret că unii membri 
ai Cabinetului de la Londra au demisionat, însă a subliniat că este determinată să obţină adoptarea acordului 
negociat cu Uniunea Europeană pe tema Brexit. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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